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Poznámka:  Zveřejněna je pouze upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu 

zveřejňovaných osobních údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 
v platném znění. Osobní údaje jsou v souladu s § 16, § 17 a § 95 zákona č. 128/2000 
Sb.,o obcích v platném znění. 
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Příspěvek do 16. sch ůze Rady m ěsta Ku řimi konané dne 15.05.2014  
 
Návrh ředitele Základní školy, Ku řim, Jungmannova 813, okres Brno – venkov, 
příspěvkové organizace na řešení nedostatku u čeben a napln ěnosti školy 
 
 
Obsah materiálu: Důvodová zpráva 

 A - žádost a záměr ředitele ZŠJ  
 
Materiál předkládá:  PaedDr. David Holman - Radní 

 
Materiál zpracoval:  Mgr. Hana Němcová - referentka 

 
 
 
Důvodová zpráva:  
 

Dne 06. 05. 2014 zaslal elektronicky ředitel Základní školy, Kuřim, Jungmannova 813, okres Brno - 
venkov, příspěvkové organizace, Mgr. Richard Mach, RM žádost o umožnění osobního představení 
záměru a variant řešení situace nedostatku kapacity v základní škole pro příští školní roky (vizte 
příloha). 
 
 
Návrh na usnesení: 
 

RM  s c h v a l u j e   podání písemné žádosti k Jihomoravskému kraji na prodej pozemku a objektu 
bývalé Služby škole v Kuřimi za cenu 1.000.000,- Kč, a to výlučně pro účely zajištění kapacit výchovně 
vzdělávacího procesu dětí a mládeže v městě Kuřimi. 
  

 
 
 



Základní škola, Ku řim, Jungmannova 813, okres Brno – venkov, p říspěvková 
organizace 

sídlo: Jungmannova 813, 664 34 Kuřim, statutární orgán: Mgr. Richard Mach, telefon: + 420 541 230 342, 
+ 420 736 607 573, IČ: 70988285, číslo účtu: 27-9326280277/0100, dálkové spojení: www.zskj.cz, 
rm.mach@gmail.com 

 
Rada města Kuřimi 
Jungmannova 813 
664 34 Kuřim 
 
          V Kuřimi dne 6. 5. 2014 
 
 
Pane starosto, členové RM Kuřimi, 
 
žádám Vás o umožnění mé účasti na jednání RM ve Vámi stanoveném termínu. Rád bych Vám 
představil jeden z mých záměrů a nabídl Vám dvě varianty řešení hrozící naplněnosti ZŠ Kuřim, 
Jungmannova 813. 
 

1. Investi ční záměr: 
Škola se dostala do reálné situace, ve které musí řešit kapacitní otázku. Jak jste informováni, 
umístíme 3 třídy prvního ročníku do stávajícího areálu školní družiny.  
Energetická náročnost provozu budovy je dána jejím stavem. Za topné období 2013 – 2014 
(listopad – březen), jsme protopili cca 80 000 Kč s tím, že dopoledne se v školní družině pouze 
temperovalo a po 18té hodině rovněž. Myslím si, že budova bude sloužit minimálně dalších 10 
možná 20 let. Rozhodnete-li se do budovy investovat, vidím návratnost investice v horizontu 5 – 
10 let. Výměnou radiátorů ušetříme za plyn i vodu, výměna oken je součástí celkového zateplení. 
Jako bonus vznikne školní družině nová fasáda. Byl bych rád, kdybyste zvážili tuto investici tak, 
abychom ji mohli zrealizovat ještě v tomto volebním období, tedy do září 2014. Varianty samotné 
realizace vidím dvojí: 
a) po jednotlivých krocích v režii školy; 
b) najednou v režii zřizovatele; 
 

Otázkou je výměna rozvodů tepla. 
 

2. Žádosti o navýšení rozpo čtu: 
a) navýšení rozpočtu o 455 000 – 571 000 Kč k případné realizaci zateplení budovy, či mé 
pověření k realizaci záměru. 
b) navýšení rozpočtu o 240 000 Kč na dovybavení budovy školním nábytkem. 
 

Předběžné finanční vyčíslení investičního záměru: 
 
Výměna radiátorů      60 000  předběžná kalkulace 
Výměna radiátorů včetně rozvodů             175 000  předběžná kalkulace 
Zateplení cca 830 Kč/m2 cca 200 m2            200 000  předběžná kalkulace 
Výměna oken – bez dveří             179 000  předběžná kalkulace 
Výměna okapů      16 000  kvalifikovaný odhad 
Malování                0  z vlastních zdrojů a materiálu 
Celkem s vým ěnou radiátor ů            455 000 
Celkem v četně rozvod ů            571 000  
 
Vybavení učeben 2 x 60 000            120 000  katalogová cena 
(školní nábytek)      
Školní tabule 1x (další přeinstalujeme)   30 000  katalogová cena 
Šatní skříňky      90 000  katalogová cena 
Nábytek do 3 učeben              100 000  katalogová cena 
Celkem                  340 000  
 
Uvědomuji si finanční náročnost mé žádosti. Přesto jsem přesvědčený, že je moje žádost podložena 
reálnou potřebou. 
 

 



 
3. Napln ěnost ZŠ Ku řim, Jungmannova 813:  

V příštím školním roce je pravděpodobné, že se přiblížíme k naplnění kapacity školy, která je 500 
dětí. Reálný počet dětí odhaduji na 470. V následujícím školním roce dojde k dalšímu nárůstu 
dětí.  
Varianty řešení: 
a) Levná: 

Úprava spádové oblasti ZŠ Kuřim, Jungmannova 813 tak, abychom mohli přijmout všechny 
děti ze spádové oblasti (což nám ukládá legislativa) a měli možnost přijmout, či nepřijmout, 
děti z oblasti jiné, což je na rozhodnutí ředitele školy.  
Tato varianta ,,vyrobí´´ houpačkový efekt v přelití dětí na ZŠ Kuřim, Tyršova 1255. 
Je levná, ale nekoncepční. 

b) Náročná: 
Odkoupení, či dlouhodobé zapůjčení, objektu „služby škole“ od Jihomoravského kraje. 
- Získá se prostor pro cca 4 - 5 učeben (v případě poklesu počtu žáků budou učebny dále 

sloužit jako kmenové učebny a v budově školy budeme moci zřídit 4 odborné učebny pro 
zkvalitnění výuky) 

- Finanční náročnost (pořizovací cena – cena pronájmu, investice nutné k opravě budovy, 
vybavení  - bude částečně použito ze dvou tříd ve školní družině) 

Tato varianta je velmi náročná organizačně, finančně i politicky (jednání s JMK a zastupiteli 
města). Je však dle mého soudu koncepční a investice do ní vložené nebudou při poklesu 
počtu dětí vynaloženy marně. 
 

4. Rád bych Vám předložil pro prostudování studii další úpravy areálu školní družiny. Zatím uvažuji 
o využití nějakého dotačního titulu, které průběžně sleduji, či postupnou realizaci v horizontu cca 
36ti měsíců. 

 
 
 

Děkuji Vám za projednání mé žádosti. 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Richard Mach 
    ředitel školy 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Na vědomí: 
Jiří Filip Koláček, MBA – 1. místostarosta 
Mgr. Hana Němcová – referentka KÚ, školství 
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